شروط القبول في مراكز جمعية الأطفال ذوي الإعاقة



Admission Conditions the Children with Disability Association

The child shall be accepted upon the presence of the following conditions:

- **1-** The child's age has to be less than 14 years.
- 2- The child has to be diagnosed by a Pediatric Specialist to have physical disability or intellectual <u>and</u> physical disability.
- **3-** The child must be able to benefit from the Rehabilitation Programs offered as found fit by the Initial Clinic Team.
- **4-** The child must be able to hear and see.
- **5-** Non-Saudi children may receive paid services within 20% of the center's capacity.

As per the increased demand by parents of non-accepted children to receive services in the centers of the association.

It was decided that these children be given a chance to benefit from the services provided through the Paid Track as per the following Exceptional Conditions:

- 1. Children between ages 14 and 16.
- **2.** Children with no physical disability that might benefit from the services as seen fit by the Initial Clinic Team.
- Post-surgical conditions, fractures rehabilitation, orthopedic conditions and scoliosis.
- **4.** Non-registered children that are seeking medical, psychological or rehabilitative consultations.
- **5.** Accepted children seeking specific rehabilitative service/program not included in their recommended plan.

Attendance regulations and conditions apply to all tracks

Notes:

- 1- Child's acceptance will be determined based on the Initial Clinic evaluation by the team.
- **2-** Opening a file and holding an Initial Clinic appointment does not guarantee acceptance. Initial Clinic fee is non-refundable.
- **3-** Hearing aids and/or Eyeglasses shall be present with the child upon the assessment in the Initial Clinic.

يقبل الطفل لتلقى برامج الرعاية و التأهيل في الجمعية عند توفر الشروط التالية:

- 1- أن لا يزيد عمر الطفل عند التقديم للجمعية عن أربعة عشر عاما.
- أن يكون لدى الطفل إعاقة حركية أو إعاقة حركية وذهنية، بناءً على
 تشخيص استشاري أطفال.
- ن يكون الطفل قادراً على الاستفادة من البرامج التأهيلية بالمركز حسب تقدير فريق التقييم الأولى.
 - 4- أن تكون قدرات الطفل السمعية والبصرية سليمة.
- يمكن قبول الأطفال غير السعوديين بنسبة 20% من حجم استيعاب المركز.

نظراً للطلبات المتكررة من بعض أولياء الأمور لقبول أطفالهم من ذوي الإعاقة ممن لا تنطبق عليهم الشروط الأساسية بالجمعية ، فقد رأت الجمعية إناحة الفرصة لهم للاستفادة من خدمات الجمعية على أن يتم تقديم الخدمات العلاجية للحالات التالية بمقابل مادي في المسار المدفوع وفق الشروط الآتية :

- 1. الأطفال الذين تتراوح أعمار هم ما بين 14 إلى 16 عاماً.
- الأطفال الذين لا يعانون من إعاقة حركية، وقد يستفيدون من خدمات الجمعية حسب تقييم فريق التأهيل.
- الحالات بعد العمليات الجراحية و تأهيل الكسور و التشوهات العظمية و حالات جنف العمود الفقري غير المسجلين بالجمعية.
 - الأطفال غير المسجلين بالجمعية والراغبين في الحصول على تقييم طبى ، نفسى ، تأهيلي.
- الأطفال الراغبين في تلقي خدمة بعينها أو برنامج تأهيلي مكثف غير مدرج بالخطة العلاجية المعتمدة لهم.

تطبق قواعد و أحكام أنظمة الحضور و الاستبعاد لجميع مسارات التأهيل

ملاحظات

- 1- سيتم تحديد قبول الطفل للعلاج بالجمعية بعد التقييم في العيادة الأولية من قبل لحنة التقيم
- 2- فتح الملف و تحديد عيادة التقييم الأولي لا يعني القبول النهائي و لا تسترد قيمة العيادة الأولية في حال عدم القبول.
- 3- في حال استخدام الطفل لجهاز سمع أو لنظارة، الرجاء إحضارها في موعد العيادة (التقييم الأولي).

Date/التاريخ:	اسم و توقيع ولي الأمر Parent Name & Signature	Child's Name/اسم الطفل